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СЕМ прекрати цифровите лицензи на bTV Lady и RING BG 

 

Бъдещето на цифровата ефирна телевизия у нас предстои да се преначертае 

 

След повече от два месеца забавяне Съветът за електронни медии (СЕМ) гласува и най-

накрая прекрати цифровите лицензи на два от трите ефирни канала на bTV Media Group 

– RING BG+1 и bTV Lady+1 (+1 означава, че тв програмата върви по безплатния ефир с 

един час по-късно от предаването през платените разпространители – кабелни и 

сателитни). 

По искане на медийната група двата нишови канала ще бъдат свалени от мултиплекса. 

Решението на регулатора е взето с четири гласа „за" и един „въздържал се". Мария 

Стоянова, член на СЕМ от президентската квота, е обявила, че не може да гласува, 

защото не са били предоставени аргументи, които да й позволят да направи мотивиран 

избор. 

Твърде дълго отлагане 

Заради твърде дългото отлагане на решението за прекратяване на лицензите на двата 

канала bTV Lady+1 и Ring.bg+1 bTV Media Group бе започнала процедура по 

обжалване на мълчаливия отказ пред Върховния административен съд. От 

ръководството на компанията тогава бяха категорични, че медийният регулатор няма 

никакво законово основание да отказва произнасяне по искането на bTV. Това 

неведнъж е подчертавал и председателят на СЕМ Георги Лозанов. След решението на 

медийните надзорници от вторник (20 май 2014) процедурата в съда е прекратена. 

СЕМ отлагаше решението за каналите на bTV с аргумента, че чака да стане по-широк 

дебат за спасяването на цифровизацията. Бъдещето на цифровата ефирна телевизия у 

нас предстои да се преначертае, след като отказът на bTV Media Group от мултиплекса 

показа, че моделът не работи добре. За това свидетелства и друг факт – от общо 

издадените от СЕМ 31 лиценза за ефирни програми едва 11 бяха качени на 

мултиплексите, а сега остават само девет. 

Още по-сложно 

Ситуацията допълнително се усложни, след като стана ясно, че в свое писмо до органа 

по цифровизация към транспортното министерство „Фърст диджитъл" (още за тях в 

карето) директно предлага придобиване на обществения мултиплекс от БНТ. Всъщност 

писмото е оформено като становище за предстоящо заседание на органа по 

цифровизация. То трябваше да се проведе в четвъртък – 15 май, а всички 

заинтересовани страни бяха приканени да дадат позиции и предложения как да се 

развива оттук нататък дигитализацията на тв ефира в България. Причината да се стигне 

до този фундаментален въпрос е, че и без това малкото програми, качени на „НУРТС 

диджитъл", започнаха съвсем да оредяват, след като bTV поиска два от трите му канала 

да бъдат свалени от цифровата платформа. 



Заседанието бе отложено за неопределено време, със сигурност за след изборите, 

поради отсъствие на ресорния заместник-министър и председател на органа Георги 

Тодоров, който беше в чужбина. 

Все пак, когато такова заседание има, след него органът по цифровизация трябва да 

излезе със свое предложение до Министерския съвет какво да се прави. Отсега е ясно, 

че отговорността да подкрепи офертата на „Фърст диджитъл" политически ще е много 

голяма за всеки, който я поеме. Честта, поне на ниво въпросния орган, се пада на зам.-

министър Георги Тодоров.  

Снимка на три колони – Главният изпълнителен директор на bTV Media Croup Павел 

Станчев не се отказва да участва в дебата за бъдещето на цифровизацията, въпреки че 

свали две програми на групата от мултиплекса. 

 

 

 


